
3rd Session, 51st Legislature
New Brunswick
39 Elizabeth II, 1990

42

3^e session, 51^e Législature
Nouveau-Brunswick
39 Elizabeth II, 1990

BILL

**AN ACT RESPECTING
CERTAIN MINERALS**

PROJET DE LOI

**LOI CONCERNANT
CERTAINS MINÉRAUX**

HON. MORRIS GREEN

L'HON. MORRIS GREEN

An Act Respecting Certain Minerals

Her Majesty, by and with the advice and consent of the Legislative Assembly of New Brunswick, enacts as follows:

1(1) Notwithstanding the repeal of Order in Council 71-560, dated August 18, 1971, by Order in Council 89-450, dated June 15, 1989,

(a) Order in Council 71-560, dated August 18, 1971, shall be deemed to have remained in force and effect, as if it had not been so repealed, during the period from June 15, 1989 to August 23, 1989, inclusive, and

(b) land that, by virtue of Order in Council 71-560, dated August 18, 1971, was withdrawn from prospecting and staking for salt, potash and associated minerals as described in that Order in Council shall be deemed to have continued to have been so withdrawn pursuant to section 25 of the *Mining Act* during the period from June 15, 1989 to August 23, 1989, inclusive.

1(2) No person shall have acquired or shall be deemed to have acquired any right or interest in relation to salt, potash or associated minerals as described in Order in Council 71-560, dated August 18, 1971, during the period from June 15, 1989 to August 23, 1989, inclusive, by reason only that the

Loi concernant certains minéraux

Sa Majesté, sur l'avis et du consentement de l'Assemblée législative du Nouveau-Brunswick, décrète:

1(1) Nonobstant l'abrogation du décret en conseil 71-560 du 18 août 1971 par le décret en conseil 89-450 du 15 juin 1989,

a) le décret en conseil 71-560 du 18 août 1971 est réputé être resté en vigueur comme s'il n'avait pas été ainsi abrogé pendant la période du 15 juin 1989 au 23 août 1989, inclusivement, et

b) les terres qui, en vertu du décret en conseil 71-560 du 18 août 1971, ont été soustraites à la prospection et au jalonnement pour la découverte du sel, de la potasse et des minéraux associés tels que décrits dans ce décret en conseil sont réputées avoir continué d'avoir été ainsi soustraites conformément à l'article 25 de la *Loi sur les mines* pendant la période du 15 juin 1989 au 23 août 1989, inclusivement.

1(2) Nul ne peut avoir acquis ni n'est réputé avoir acquis tout droit ou intérêt relativement au sel, à la potasse ou aux minéraux associés tels que décrits dans le décret en conseil 71-560 du 18 août 1971, pendant la période du 15 juin 1989 au 23 août 1989 inclusivement, du seul fait qu'il a jalonné un claim

person staked a mineral claim during that period on land that, but for subsection (1), would not have been withdrawn from prospecting and staking for those minerals during that period.

1(3) No compensation with respect to any right or interest in relation to salt, potash or associated minerals as described in Order in Council 71-560, dated August 18, 1971, is payable by the Crown in Right of the Province to any person who, but for subsection (1), might have otherwise acquired any right or interest in relation to salt, potash or such associated minerals during the period from June 15, 1989 to August 23, 1989, inclusive, by virtue of the repeal of that Order in Council.

2(1) The declaration that all minerals in the Counties of Albert, Kings and Westmorland are to be property separate from the soil and the vesting of those minerals in the Crown in Right of the Province, effected by Order in Council 71-271, dated April 28, 1971 is not impugned by reason of the repeal of that Order in Council by Order in Council 89-450, dated June 15, 1989, and such declaration and vesting is hereby confirmed and ratified.

2(2) The compensation which is payable, if any, by reason of the vesting of minerals in the Crown in Right of the Province pursuant to Order in Council 71-271, dated April 28, 1971, shall be calculated and paid in accordance with Order in Council 89-674, dated August 24, 1989.

pendant cette période sur les terres qui, à l'exception du paragraphe (1), n'auraient pas été soustraites à la prospection et au jalonnement pour la découverte de ces minéraux pendant cette période.

1(3) Nulle indemnité relativement à tout droit ou intérêt relativement au sel, à la potasse ou aux minéraux associés tels que décrits dans le décret en conseil 71-560 du 18 août 1971 n'est payable par la Couronne du chef de la province à toute personne qui, à l'exception du paragraphe (1), pourrait avoir autrement acquis un droit ou intérêt relativement au sel, à la potasse ou à de tels minéraux associés pendant la période du 15 juin 1989 au 23 août 1989 inclusivement, en vertu de l'abrogation de ce décret en conseil.

2(1) L'abrogation du décret en conseil 71-271 du 28 avril 1971 par le décret en conseil 89-450 du 15 juin 1989 ne conteste pas la déclaration que tous les minéraux dans les comtés d'Albert, de Kings et de Westmorland sont des biens distincts du sol et l'attribution de ces minéraux à la Couronne du chef de la province effectuées par ce décret en conseil, et une telle déclaration et attribution est par la présente confirmée et ratifiée.

2(2) L'indemnité qui est payable, le cas échéant, du fait de l'attribution des minéraux à la Couronne du chef de la province conformément au décret en conseil 71-271 du 28 avril 1971 doit être calculée et payée conformément au décret en conseil 89-674 du 24 août 1989.